
Zápis ze třídních schůzek Soukromého reálného gymnázia Přírodní škola, konaných dne 30. 9. 2010 

Začátek 17:00 
Třídní schůzky zahajuje přivítáním ředitel školy Mgr. František Tichý. Seznamuje rodiče s hlavními 
projekty a úspěchy studentů za poslední dobu. Upozorňuje na nutnost sledovat webové stránky školy 
(www.prirodniskola.cz), kde se vyskytují informace jak k jednotlivým předmětům pro jednotlivé třídy 
(kappa, iota, theta, eta) tak aktuality obecného charakteru. Do profilů tříd zapisují přímo jednotliví 
učitelé, takže jsou zde skutečně aktuální informace k výuce. Další doplňkové informace lze nalézt také 
na studentském webu PŠ. 
 
Následuje vstup studenta Éty (oktávy) Jakuba Lhoťana a představení projektu ,,Adopce na dálku“. 
Uvádí finanční bilanci minulého roku (vybralo se cca 12 000 Kč) a seznamuje rodiče s příchozím 
dopisem od adoptované dívky. Také slibuje zavedení nástěnky o Adopci, která bude na chodbě 
studenty informovat o tomto projektu. Další příslib se týká naskenování dopis od Risper, které je 
v současnosti 18 let. 
 
Pan ředitel dále shrnuje poslední události kolem akce „Pyšely“ – pozvání na kulatý stůl na 
zastupitelstvu, odvolání stěhování a nové projekty kolem rekonstrukce. Motivuje rodiče, aby svým 
dětem umožnili i nadále do Pyšel jezdit. Dětský Domov je v tíživé finanční situaci, a pokud by 
kdokoliv z řad rodičů chtěl pomoci finančně, paní ředitelka z DD by to uvítala. Konkrétně jde o 
příspěvek na vzdělávání jedné z klientek DD – roční školné vychází na 12000,-kč a slečna by měla 
v tomto školním roce studia ukončit. 
 
Následují informace k projektu „SHOA“, který proběhl minulý rok a na který navazují další aktivity 
studentů a školy (mj. vydání sbírky básní Hanuše Hachenburgera, na kterou je v případě zájmu opět 
možné přispět finančně – více informací u pana ředitele, nebo Marka Matury) 
 
Pan ředitel pokračuje informacemi o zdravotním kurzu v domě Salesiánů na Kobylisích (detaily visí 
v kalendáři na webu školy). Obhajoby expedičních prací proběhnou v termínu od 12. do 15. října jak 
v České Kanadě a Rakousku, tak v Praze. 
 
O praktických maturitách informuje Petr Martiška. Upozorňuje na špatný stav přípravy některých 
studentů (týká se tříd théta a iota). Současně odkazuje na požadavky, které jsou na praktické maturity 
kladeny a jejichž výčet je také vyvěšen na webu školy. Studenti, kteří neodevzdají práce včas 
a v pořádku budou hodnoceni automaticky o stupeň hůře. Je potřeba, aby rodiče dohlédli na to, v jaké 
fázi je s prací jejich dcera/syn.  
 
Pan učitel Martiška dále informuje o tom, že se škola přihlásila k maturitní generálce (11. - 12. října). 
Všichni studenti jsou přihlášeni k vyšší obtížnosti, aby si vyzkoušeli nejvyšší nároky, které na ně 
centralizovaná maturita může klást. Upozorňuje dále na to, že studenti se budou muset do 
15. listopadu rozhodnout, jakou úroveň ostré centrální maturitní zkoušky si zvolí. Pokud budou 
studenti čekat na výsledky zkušebního kola, budou mít na finální rozhodnutí velmi krátký čas 
(výsledky budou pravděpodobně někdy v prvních dvou týdnech měsíce listopadu). Další informace lze 
najít na www.novamaturita.cz 
 
Marek Matura upozorňuje na vyhlášku ředitele školy ke státním maturitám, který upřesňuje výběr 
předmětů pro profilovou část maturity. Dále informuje, že za 14 dní se bude scházet správní rada 
školy, která bude jednat (mj.) o zvýšení školného pro příští školní rok. Rodiče budou o výsledku včas 



informováni dopisem. V souvislosti s tím je potřeba, aby rodiče dali do školy vědět, pokud se v rodině 
studenta mění bydliště, doručovací adresa apod. Pokud tak neučiní, nemůže jim být informace řádně 
doručena a nebudou tak mít možnost se k rozhodnutí včas vyjádřit. Dále pan učitel Matura informoval, 
že celková částka za všechny výjezdy ve školním roce 2010/2011 nepřesáhne 12000,- kč (včetně 
úvodního výjezdu). 
 
Následují informace o novém projektu ,,Architektura“, který začne podzimním výjezdem na MUHU. 
Škola bude vděčná za informace, které by umožnily sehnat (co nejlevněji) proschlé tvrdé dřevo 
(listnatého stromu), v objemu alespoň 1m3. Podobně škola shání větší množství keramického jílu. Obě 
suroviny budou použity při TAVBĚ, která by měla proběhnout v rámci výjezdu.  
 
Další informace se týkají změn ve školním řádu – zejména v oblasti pozdních příchodů a omluvenek. 
Školní řád bude projednávat školská rada a pokud jej schválí, bude to oznámeno na webu, kde 
současně bude možné stáhnout novou verzi ŠŘ. Elektronický index bude zprovozněn do poloviny 
října. 
 
Škola dostala vlastní, elektroměr a ten rozhodne o případném zvýšení nájmu. Pokud studenti používají 
o přestávkách nebo v hodinách notebooky, bedničky (což jim školní řád zapovídá), varné konvice atp. 
v jednu chvíli, může dojít k přetížení sítě a výpadku pojistek (děje se opakovaně). Zatím tedy nemají 
studenti možnost se připojovat do elektrické sítě vlastními spotřebiče a v souladu se školním řádem 
ani pracovat na notebooku mimo kancelář a ředitelnu (i zde až po dohodě s učiteli). 
 
Vojtěch Vykouk informuje rodiče o rekonstrukci a katalogizaci školní knihovny. Do knihovny je 
možné darovat knihy, které v domácích knihovnách přebývají (zdvojují se, nejsou využity apod.). 
 
Štěpán Macháček informuje o tom, že cena pronájmu IT učebny je v letošním roce příliš vysoká. 
Situace by šla řešit tak, že se bude pracovat ve třídách na školních EEE notebookách a někteří studenti 
by si pro výuku IT mohli nosit notebooky vlastní. Donesené notebooky by studenti ráno uložili 
v kanceláři do skříně a následně je převzali na hodinu IT. Takto by škola byla schopna převzít za 
notebooky v době vyučování také odpovědnost. 
 
Linda Langerová doplňuje informace o výuce matematiky. Kappa napsala špatně souhrn látky 
z minulého roku a v pondělí bude možnost test zopakovat (viz také web – kappa). Jak sešity, tak 
domácí úkoly se projeví na známkách. 
 
Problémy se školní jídelnou (s platbami, kvalitou služeb apod.) je třeba řešit přímo s paní vedoucí 
nebo ředitelem organizace jídelen. Škola (gymnázium) nemá kapacitu řešit tyto problémy za studenty, 
nebo rodiče. 
 
Vítek Novotný seznamuje rodiče s novými podmínkami v jazycích – nyní jsou už i v podmínkovém 
sešitě, takže je rodiče mohou kontrolovat. Týká se to také předmětu Umění a Kultura. 
 
Třídní schůzky končí ředitel školy. 
 
Zápis provedl: Daniel Pražák 
Upravil a doplnil: Marek Matura 


